
Rada Gminy Ostróda 
Sesja Rady Gminy 

Protokół nr XI/2024 
z obrad XI Sesji Rady Gminy Ostróda,  

          w kadencji  2024-2029  z dnia 28 listopada 2024 r. godz. 1200  
         w sali 401 Urzędu Gminy Ostróda 

Dnia 28 listopada 2024 r. o godz. 1200 odbyła się XI Sesja Rady Gminy Ostróda w kadencji 
2024-2029. 

Obecnych na sesji było 15 radnych, zgodnie z załączoną listą obecności, która stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 
- Wójt Gminy Ostróda Pan Bogusław Fijas,  
- Skarbnik Gminy Pani Anna Płecha, 
- Radca Prawny Pani Marzenna Koziorowska, 
oraz sołtysi z terenu gminy Ostróda, zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr XI/68/2024 do Nr XI/79/2024 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Rady Pan Marek Husar otworzył obrady XI Sesji Rady Gminy Ostróda. 

Stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych co stanowi quorum, przy którym może 
obradować i podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy. 

W dalszej części Pan Marek Husar Przewodniczący Rady odczytała klauzulę w sprawie 
ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych tak zwanym 
RODO. 

Na Sekretarza obrad Przewodniczący Rady powołał Wiceprzewodniczącą Rady radną 
Barbarę Stabińską. 

Radna Barbara Stabińska wyraziła zgodę. 

Następnie Przewodniczący Rady złożył wniosek o nie czytanie podstaw prawnych w 
przygotowanych projektach uchwał. 

Głosowano w sprawie: 
wniosek o nie czytanie podstaw prawnych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 



Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Ad. 2.  
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Nie zgłoszono uwag do porządku obrad. 
 
Ad.3.  
Przyjęcie protokołu z obrad X Sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z obrad X Sesji Rady Gminy był wyłożony 
do wglądu. Uwag nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z obrad X Sesji Rady Gminy.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Ad. 4.  
Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

Pan Bogusław Fijas Wójt Gminy Ostróda przedstawił sprawozdanie z pracy w okresie między 
sesjami, zgodnie z załącznikiem nr 3 do protokołu. 

Następnie Wójt Gminy Ostróda Pan Bogusław Fijas poinformowała, że dn. 14.11.2024 r. do 
wiadomości Wójta Gminy Ostróda wpłynęło pismo skierowane do Wojewody Warmińsko-
Mazurskiego o ponowne zajęcie się sprawą mandatu radnego Marka Husara. Pismo zostało 
podpisane przez 7 radnych, którzy domagają się podjęcia przez Wojewodę czynności w trybie 
nadzoru odnośnie miejsca zamieszkania, gdyż sprawa ta nie została wyjaśniona. Pismo 
otrzymali również do wiadomości parlamentarzyści z okręgu. Następnie Wójt dodał, że w 
związku z treścią w/wym. pisma i wątpliwości co do zameldowania radnego Husara jako 
organ mam obowiązek do wszczęcia z urzędu postępowania administracyjnego w celu 
wyjaśnienia meldunku radnego na terenie gminy Ostróda. 
 
Ad. 5.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostróda na 
lata 2024 – 2038. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt. 



 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostróda na 
lata 2024 – 2038. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę. 
Uchwała Nr XI/68/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostróda na lata 2024 – 2038, stanowi załącznik nr 
4 do protokołu. 
  
Ad. 6.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Ostróda na 2024 rok. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Ostróda na 2024 rok..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę. 
Uchwała Nr XI/69/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie zmian w 
budżecie gminy Ostróda na 2024 rok, stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
  
Ad. 7.  
Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku 
rolnego na 2025 r. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 



 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku 
rolnego na 2025 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę. 
Uchwała Nr XI/70/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie 
obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na 2025 r., stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad. 8.  
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
terenie gminy Ostróda. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
terenie gminy Ostróda.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Mariusz Ignatjuk, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, 
Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
PRZECIW (1) 
Barbara Stabińska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Wioletta Czossek, Grzegorz Furtak, Marek Husar, 
Marcin Jabłonowski, Dariusz Szymanek 
 
Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę. 
Uchwała Nr XI/71/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie  
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy Ostróda, stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 



Ad. 9.  
Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Barbara Stabińska 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem uchwały. 
Uchwała Nr XI/72/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie  
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy Ostróda, stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.10.  
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej, 
ustalenia jej stawki i zasad poboru. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej, 
ustalenia jej stawki i zasad poboru. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem uchwały. 
Uchwała Nr XI/73/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 28 listopada 2024 r. zmieniająca 



uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej, ustalenia jej stawki i zasad poboru, 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad.11.  
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 
trybu ich pobierania.  
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 
trybu ich pobierania.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem uchwały. 
Uchwała Nr XI/74/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 28 listopada 2024 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania, stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
Ad.12.  
Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 
za usługi sąsiedzkie, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu rozliczania wykonywania 
usług sąsiedzkich oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z 
opłat, jak również trybu ich pobierania. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 



Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 
za usługi sąsiedzkie, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu rozliczania wykonywania 
usług sąsiedzkich oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z 
opłat, jak również trybu ich pobierania. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem uchwały. 
Uchwała Nr XI/75/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie 
określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi sąsiedzkie, 
wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu rozliczania wykonywania usług sąsiedzkich 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 
trybu ich pobierania, stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
Ad. 13.  
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i 
pozbawiania oraz rodzajów i wysokości stypendiów sportowych za osiągnięte wyniki 
sportowe. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i 
pozbawiania oraz rodzajów i wysokości stypendiów sportowych za osiągnięte wyniki 
sportowe.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem uchwały. 

Uchwała Nr XI/76/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 28 listopada 2024 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów i 
wysokości stypendiów sportowych za osiągnięte wyniki sportowe, stanowi załącznik nr 12 do 



protokołu. 
 
Ad. 14.  
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2025 rok. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2025 rok. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem uchwały. 

Uchwała Nr XI/77/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie 
zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2025 rok, stanowi załącznik nr 13 do 
protokołu. 
 
Ad. 15.  
Podjęcie uchwały w sprawie wniosku z dnia 18 października 2024 r. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wniosku z dnia 18 października 2024 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem uchwały. 

Uchwała Nr XI/78/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie wniosku 
z dnia 18 października 2024 r., stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 



 
 
Ad.16.  
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 31 października 2024 r. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 31 października 2024 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem uchwały. 

Uchwała Nr XI/79/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie 
rozpatrzenia wniosku z dnia 31 października 2024 r., stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad. 17.  
Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 
 
Nie zgłoszono interpelacji i zapytań. 
 
Ad. 18.  
Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
 
Nie zgłoszono interpelacji na poprzedniej sesji tym samym nie było odpowiedzi. 
 
Ad. 19.  
Wolne wnioski i informacje. 
 
Radna Barbara Stabińska prosiła o wyjaśnienie finansów, które były przeznaczone na 
promocję gminy podczas 30-lecia ESGA Super Senios TIM kwota zgodnie z umową na 68 
tys. 

Wójt Gminy Ostróda odpowiedział, że zapytanie to przyjmuje jako wniosek na który zostanie 
udzielona odpowiedź na piśmie tak, żeby żadnej informacji nie przeinaczyć. 

Radna Barbara Stabińska dodała, że chciałaby, żeby o tym wszyscy radni usłyszeli a nie tylko 
ja. 



Pan Bogusław Fijas wyjaśnił ponownie, że odpowiedzi udzieli radnej na piśmie i nie widzi 
problemu, żeby na forum poinformować wszystkich, co zostanie uczynione dodał Pan Wójt. 

Sołtys sołectwa Zwierzewo Jerzy Kamiński odnosząc się do projektu uchwały w sprawie 
obniżenia średniej ceny skupu żyta, prosił o informacje o ile wzrośnie podatek w związku z 
ceną żyta. Jaki była cena żyta w ubiegłym roku. Rada obniżyła cenę żyta z 86 na 85, pan sołtys 
uważa, że to jest drwina z rolników. Cena jest dużo zawyżona, ponieważ dziś za 70 zł gdyby 
ktoś rolnikowi zaproponował za dobre żyto to z chęcią zostałoby sprzedane. Dalej Pan 
Kamiński zapytał o ile wzrośnie podatek od nieruchomości, słyszał, że o stopień inflacji, tj. 5% 
i zapytał skąd bierze się ten stopień inflacji. Wiem, że cenę żyta bierze się z ostatnich 3 
kwartałów. Inflacja w ostatnich kwartałach był 2%, dopiero teraz jest 5%. 

Przewodniczący Rady odnosząc się do drugiego pytania wyjaśnił, że te 5%, tj. propozycja z 
GUS, jeżeli chodzi o kwotę 85 zł to tę kwotę zaproponował Wójt. 

Sołtys Jerzy Kamiński do jakiej kwoty można obniżyć stawkę ceny żyta. 

Wójt Gminy Ostróda poinformował, że wszystkie stawki podatku są proponowane o wzrost o 
wskaźnik inflacji, czyli 5%  . Jest on ogólnie znany i podawany, co roku w zależności od 
wskaźnika tyle podnoszony jest podatek. Przyjęto zasadę, żeby co roku podwyższać podatki, 
żeby nie doprowadzić do skokowego wzrostu, aby nie było podobnej sytuacji jak w 
samorządzie miasta, gdzie przez 4 lata podatki nie były regulowane, i na 2025 wzrost skokowy 
o 20%. Sytuacja w rolnictwie ogólnie jest niesprzyjająca, rada ma wpływ na podatek. Wzrost 
podatku od 1 ha , tj. 10 zł, co ani nie poprawi ani nie pogorszy sytuacji rolnikom, ponadto nigdy 
nie stosuje się tej stawki maksymalnej. Każdemu z nas zależy na tym, żeby rolnikom dobrze 
się funkcjonowało, ale tych wydatków i potrzeb jest tak dużo, dlatego należy szukać 
kompromisu, co jest czynione nie proponują stawki maksymalnej, jest ona zawsze obniżona. 
Dyskusja co roku na komisjach i sesjach jest podobna a w skrajnych sytuacjach kryzysowych 
udziela się wymiernej pomocy rolnikowi. Ponadto Pan Wójt dodał, że po raz pierwszy Izba 
Rolnicza zaproponowała niższą stawkę niż samorząd na 81 zł, co pokazuje, że sytuacja w 
rolnictwie jest trudna. Wójt Gminy Ostróda prosił o przyjęcie podwyżek z pełnym 
zrozumieniem, że przysłowiowy interes i dobro rolnika zawsze będzie rzeczą bardzo ważną. 

Radny Witold Bojar odnosząc się do pkt 16 porządku obrad liczyłem, że Pan Przewodniczący 
wspomni o wniosku, który dotyczył zmiany sposobu wypłacania diet sołtysów wnioskując aby 
koszty dojazdy i obecność na sesji została całkowicie zdjęta lub aby była współmierna z 
obecnością sołtysów na komisjach. Jako radni nie uwzględniliśmy tego wniosku, bo wiemy że 
zainteresowania sołtysi mogą być na tych komisjach. Dobrze byłoby aby sołtysi o tym 
wiedzieli, bo to było w ich sprawie głosowane. 

Radna Barbara Stabińska powiedziała, że wystąpiła do pani Skarbnik o podniesienie stawki dla 
sołtysów i usłyszała odpowiedź, że sołtysi mają dodatkowe kwoty za zbieranie nakazów od 
podatków i zbieranie funduszy z podatków. Radna dodała, że rozmawiała z wieloma sołtysami 
i dziś wiele ludzi płaci przez internet i sołtys tych pieniędzy nie otrzymuje. Jestem za tym, żeby 
sołtysi mieli podwyższone diety, tak jak powiedział Pan Wójt kostka masła wzrosła do 10 zł. 
Ponadto sołtysi czasami ponoszą koszty, które czasami nie są udokumentowane, bywa że trzeba 
cos zlecić, dać. 

Przewodniczący Rady nadmienił, że sołtysi maja prawo wystąpić z wnioskiem o zwiększenie 
diet. 



Sołtys sołectwa Mateusz Radecki powiedział, że chciałaby się odnieść do informacji prasowej, 
która się ukazała na portalu NosPortal, którego pan przed chwilą był, porobił zdjęcia i poszedł. 
Dalej wyjaśnił, że złożyli jako mieszkańcy trzy wnioski żeby przegłosować fundusz sołecki. 
Pierwszy dotyczył wykonania dokumentacji ul. Diamentowej, drugi wykonania progu 
zwalniającego na ul. Partyzantów, trzeci co wydawało się szczytnym celem za ok. 1.000zł 
rzeczy powodzianom. Informacja na NosPortalu nie była pełna. Dalej Pan Radecki wyjaśnił, że 
w pierwszej kolejności to wójt odrzucił wniosek, mógł odrzucić prawdopodobnie w części, 
załóżmy pomoc powodzianom, mógł się skontaktować ze mną jeden czy drugi wójt, na temat 
porozmawiania projektu drogi, czego nie zrobili, został wniosek odrzucony, rada odrzuciła tak 
samo jak zrobił to wójt, bo nie miała innego wyboru. Natomiast jeśli chodzi o wnioski, to 
pieniądze nie giną one pochodzą ze wspólnego koszyka i wnioskuję kolejny raz, jako że 
wykonanie projektu ul. Diamentowej jest w zadaniach inwestycyjnych na ten rok w gminie i 
wy rzeście to przyjęli do budżetu, to ja już teraz nie proszę tylko żądam o wykonanie tego 
zadania inwestycyjnego. Dostałem odpowiedź, że nie ma wystarczających środków 
finansowych na realizację, natomiast wy to przyjęliście. Nie wiem jak później komisja budżetu 
zaopiniuje poprawnie wykonanie budżetu jeżeli zadanie nie zostanie wykonane. Pan Mateusz 
Radecki oficjalnie wnioskowała, dodał, że dziś wpłynie takie pismo o wykonanie projektu drogi 
ul. Diamentowej na Wałdowie. Drugi wniosek będzie dotyczył wykonania progu zwalniającego 
we wskazanym przez nas miejscu, w celu poprawienia bezpieczeństwa zdrowi i życia, koszt 
ok. 5 tys. Mam nadzieję, że gminie zależy i włodarzom na bezpieczeństwie mieszkańców i to 
zrobią. Na koniec Pan Mateusz Radecki dodał, że NosPortal prowadzi osoba, która również 
prowadzi działalność gospodarczą i niestety ja od dawna informuję, że ta firma pobierała 
pieniądze z gminy Ostróda więc jest to opłacone z budżetu, nie wiem, czy teraz w tym roku, 
ponieważ jest mi to utrudniane, nie jest mi dawana informacja publiczna, czy dalej jest ta firma 
prowadzona przez tego pana i otrzymuje pieniądze ale we wcześniejszych latach tak było, więc 
jest to bardzo stronnicze”. 

Mieszkaniec Starych Jabłonek odnosząc się do złej jakości drogi na ul. Słoneczna Polana 
powiedział, że drogą tą codziennie jeździ i wielokrotnie naprawiał już samochód ponieważ stan 
drogi jest bardzo zły. Dalej zapytał jaki jest status tej drogi i na jakim etapie są rozmowy. 

Wójt Gminy Ostróda wyjaśnił, że od dłuższego czasu trwa procedura zamiany działek między 
gminą Ostróda a Nadleśnictwem. Droga w całości przebiega po działkach leśnych, nasze działki 
są obok. Czynione są starania, procedury nadleśnictwa trwają bardzo długo, wpływ na to miała 
również zmiana Nadleśniczych. Dalej Pan Wójt powiedział, że nie ma wpływu na prędkość 
działań Nadleśnictwa. Jest to instytucja niepodległa urzędowi gminy, mają swoje procedury, 
które długo trwają. Gmina będzie mogła podjąć działania jak będzie na swoim terenie, droga 
jest gruntowa bardzo trudna do utrzymania i jest problem. Droga biegnie nie po naszych 
działkach, inwestowanie w teren, którego właścicielem nie jest gmina, budzi wątpliwości 
prawne. W chwili kiedy będzie sytuacja uregulowana można będzie podjąć działania z 
wykonaniem dokumentacji i zrobieniem tej drogi, ponieważ wszyscy wiedzą, że jest w stanie 
krytycznym i wymaga zmiany nawierzchni. Nie wiadomo kiedy procedury się zakończą, 
ponieważ jest to po stronie nadleśnictwa. 

Radna Barbara Stabińska nadmieniła, że mieszka przy tej ulicy i jest zainteresowana, w 
niedalekim czasie odbyło się spotkanie w Nadleśnictwie gdzie była obecna, byli również Wice 
wójt i Pan Lewartowski. Nadleśniczy bardzo rzeczowo odniósł się do tej drogi i powiedział, że 
problem jest z osobą, która wycenia grunty lasów państwowych. Grunty lasów państwowych 
wycenione zostały bardzo wysoko, natomiast gminne są niewspółmierne do tej kwoty. Toczy 
się walka z wyceną. Pan nowy Nadleśniczy jest bardzo przychylnie nastawiony, chciałby te 



sprawy uregulować, jednak niestety nic nie może rzeczoznawcy nakazać, nie wiem jak długo 
będzie trwała ta przepychanka. Radna Barbara Stabińska  dodała, że ma nadzieję że obecny 
nadleśniczy dołoży wszelkich starań, żeby sprawa została załatwiona. 

Sołtys sołectwa Zwierzewo Jerzy Kamiński odnosząc się do opłat za cmentarze komunalne, 
zapytał dlaczego mieszkańcy gminy muszą płacić więcej za pochówek, czy odnowienie po 20 
latach, gdzie mieszkańcy miasta płacą 1.000zł a my 1560zł. Zapytał, czy jest to zgodnie z 
prawem zróżnicowanie takich opłat i czy jest to do uregulowania. „Rozmawiałem z dyrektorem 
i powiedział, że mieszkańcy miasta płacą podatki a mieszkańcy gminy płacą w gminie, ale ci 
ludzie, którzy tam leżą już nie płacą podatków, oni płacili kiedyś. Czy to tak powinno być Panie 
wójcie, czy może z nowym Burmistrzem można się dogadać?” 

Wójt Gminy Ostróda wyjaśnił, że jest to w całkowitej gestii samorządu miasta Ostróda, stawki 
ustalane są przez Burmistrza miasta, te zróżnicowanie jest jeszcze za poprzedniego burmistrza. 
Wójt zapewnił, że przeprowadzi rozmowę z nowym Burmistrzem, żeby te stawki ujednolicić. 
Formalnego nacisku nie ma, można tylko poprosić. Sytuacja z miejscem na pochówki na terenie 
miasta jest tragiczna. Intencja tej zróżnicowanej kwoty było to, żeby pochówki naszych 
mieszkańców nie odbywały się na terenie cmentarza komunalnego w Ostródzie, ponieważ 
miejsc nie ma. Samorząd Gminy Ostróda uruchamia nowe cmentarze w Idzbarku, Turznicy, za 
moment problem będzie w Samborowie, ale na terenie gminy problemów takich nie ma bo są 
pozostałości po cmentarzach pruskich, które znajdowały się praktycznie w każdej 
miejscowości, które można reaktywować. Wiele lat miasto występowało do nas o wskazanie 
terenu pod cmentarz, jednak na dzień dzisiejszy takiego terenu nie ma. Były rozmowy na temat 
terenu w Morlinach w kierunku Smykowa, ale teren jest III kl. glina, woda. nie nadaje się. Były 
rozmowy kiedyś o autodromie, to nie wyszło, dlatego miasta przyjęło taka zasadę, żeby 
zniechęcić. Problem do Burmistrza zgłoszę poproszę o takie same traktowanie, jednak nie 
zakładam o sukcesach rozmów. Wójt dodał, że rozumie, że dla nowych pochówków jest ta cena 
wyższa po to żeby zniechęcić ale nie dla osób w przypadku odnowienia. Wójt dodał, że cieszy 
się, że powstał ten temat, ponieważ nasze stawki są bardzo niskie i na pewno w grudniu będą 
podniesione te stawki na naszych cmentarzach, które są na poziomie 400 zł a w mieście 2.000zł. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Ad. 20. 
Zamknięcie obrad sesji Rady Gminy. 
W wyniku wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Marek Husar zamknął 
obrady XI Sesji Rady Gminy Ostróda o godz. 1312 . 

Na tym protokół zakończono.     
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